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PROTOKÓŁ                                
z LVIII Sesji Rady Powiatu Czarnkowsko – Trzcianeckiego 

z dnia 30 stycznia 2024  roku. 

Ad.1 
Otwarcie Sesji i stwierdzenie prawomocności obrad. 

W dniu 30 stycznia 2023 r. o godz. 13.00 w sali Sesyjnej Starostwa Powiatowego   
w Czarnkowie odbyła się LVIII Sesja Rady Powiatu Czarnkowsko – Trzcianeckiego, którą otworzył Pan 
Wiesław Maszewski – Przewodniczący Rady witając członków Zarządu, radnych, zaproszonych gości, 
Skarbnika Powiatu, Sekretarza Powiatu i pracowników Starostwa Powiatowego w Czarnkowie.  

Następnie Przewodniczący Rady na podstawie listy obecności stwierdził, że w Sesji na 21 radnych 
uczestniczy 18 radnych, nieobecnych 3 radnych, a zatem Rada jest władana do podejmowania uchwał 
przewidzianych projektem porządku obrad. Nieobecni radni: Grzegorz Bogacz, Piotr Ławiński, Janusz 
Rajek. 

Lista obecności radnych stanowi załącznik nr 1 do niniejszego protokołu, szczegółowa lista 
stanowi załącznik nr 2 do niniejszego protokołu. 

Lista osób uczestniczących stanowi załącznik nr 3 do niniejszego protokołu. 
Ad.2  
Przyjęcie porządku obrad.  

Przewodniczący Rady przedłożył radnym porządek obrad, stanowiący załącznik nr 4 do 
niniejszego protokołu.  

Następnie zapytał, czy ktoś z radnych chce wnieść zmiany do proponowanego porządku obrad? 

Starosta Feliks Łaszcz prosił o wprowadzenie do porządku posiedzenia dwóch dodatkowych 
projektów uchwał. Prosił o wprowadzenie w punkcie 6. Podjęcie uchwał w sprawie: 

- ppkt- u b) zmiany uchwały budżetowej powiatu na 2024 rok, 

- ppkt-u c) zmiany uchwały w sprawie emisji obligacji komunalnych oraz zasad ich zbywania, nabywania   
i wykupu. 

Proponowane przez Przewodniczącego Rady ppkt –y b) i c) przesuną się o kolejne dwa ppkt-y, czyli d) i e). 

Więcej zmian nie zgłoszono.   

Przystąpiono do głosowania nad przyjęciem do porządku posiedzenia zmian zaproponowanych 
przez Starostę. 

W obecności 18 radnych ( nieobecni radni: Grzegorz Bogacz, Piotr Ławiński, Janusz Rajek ):  

- 18 głosów za,  
- 0 głosów przeciwnych,  
- 0 głosów wstrzymujących. 

Imienny wykaz głosownia stanowi załącznik nr 5 do niniejszego protokołu.  

 Następnie przystąpiono do głosowania nad przyjęciem porządku posiedzenia wraz z przyjętymi 
wyżej zmianami.  

W obecności 18 radnych ( nieobecni radni: Grzegorz Bogacz, Piotr Ławiński, Janusz Rajek ):  

- 18 głosów za,  
- 0 głosów przeciwnych,  
- 0 głosów wstrzymujących. 

Imienny wykaz głosownia stanowi załącznik nr 6 do niniejszego protokołu.  

 Porządek obrad został przyjęty. 
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Ad.3 

Przyjęcie protokołów z dwóch poprzednich Sesji: 

-  LVI Sesji z dnia 19 grudnia 2023 roku, 

Przewodniczący Rady zapytał, czy ktoś z radnych wnosi uwagi do protokołu z LVI Sesji  
z dnia 19 grudnia 2023 roku? 

Uwag nie zgłoszono, w związku z tym radni przystąpili do przyjęcia protokołu z LVI Sesji Rady 
Powiatu, która odbyła się w dniu 19 grudnia 2023 roku. 

Przystąpiono do głosowania. 

W obecności 18 radnych ( nieobecni radni: Grzegorz Bogacz, Piotr Ławiński, Janusz Rajek ):  

- 18 głosów za,  
- 0 głosów przeciwnych,  
- 0 głosów wstrzymujących. 

Imienny wykaz głosownia stanowi załącznik nr 7 do niniejszego protokołu.  

Protokół został przyjęty. 

-  LVII Sesji z dnia 29 grudnia 2023 roku. 

Przewodniczący Rady zapytał, czy ktoś z radnych wnosi uwagi do protokołu z LVII Sesji  
z dnia 29 grudnia 2023 roku? 

Uwag nie zgłoszono, w związku z tym radni przystąpili do przyjęcia protokołu z LVII Sesji Rady 
Powiatu, która odbyła się w dniu 29 grudnia 2023 roku. 

Przystąpiono do głosowania. 

W obecności 18 radnych ( nieobecni radni: Grzegorz Bogacz, Piotr Ławiński, Janusz Rajek ):  

- 18 głosów za,  
- 0 głosów przeciwnych,  
- 0 głosów wstrzymujących. 

Imienny wykaz głosownia stanowi załącznik nr 8 do niniejszego protokołu.  

Protokół został przyjęty. 

Ad.4 

Informacja Powiatowego Inspektora Sanitarnego o sytuacji epidemiologicznej na terenie powiatu 
czarnkowsko-trzcianeckiego. 

Przewodniczący Rady przypomniał radnym, iż materiał dotyczący sytuacji epidemiologicznej na 
terenie powiatu czarnkowsko-trzcianeckiego radni otrzymali wraz z pozostałymi materiałami na dzisiejszą 
sesję. Mimo tego Przewodniczący prosił Panią Inspektor o krótką informację.  
 Państwowa Powiatowa Inspektor Sanitarna Pani Beata Kościelska przedstawiła informację   
w wersji skróconej. Wydruk papierowy informacji w pełnej szczegółowości stanowi załącznik nr 9 do 
niniejszego protokołu.  
W protokole z Sesji zawarto podsumowanie informacji i wnioski z niej płynące.  

Wyniki działania Państwowej Inspekcji Sanitarnej w Czarnkowie pozwoliły ocenić stan sanitarny 
nadzorowanego terenu powiatu czarnkowsko-trzcianeckiego w 2023 r. jako zadawalający, niestwarzający 
zagrożeń dla zdrowia i życia mieszkańców powiatu.   
W okresie podlegającym ocenie przeprowadzono – 1063 kontroli i 64 wizytacji w nadzorowanych 
placówkach oraz opracowano 636 dochodzeń epidemiologicznych. Nałożono 53 mandaty karne na łączną 
kwotę 12 100 zł. W zakresie urzędowej kontroli żywności i monitoringu wody pobrano ogółem 435 próbek 
do badań, w tym: 261 próbek wody, 131 próbek w zakresie higieny żywności, żywienia i przedmiotów 
użytku. Analizy sprawozdań z badań pobranych próbek pozwoliły na ujawnienie nieprawidłowości   
i zagrożeń oraz w efekcie na ich likwidację.  
W porównaniu do 2023 r. w obszarach objętych nadzorem nie zanotowano istotnych zmian. 
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W roku 2023 Państwowa Inspekcja Sanitarna powiatu czarnkowsko-trzcianeckiego realizowała 
zadania związane ze sprawowaniem zapobiegawczego i bieżącego nadzoru sanitarnego, prowadzeniem 
działalności zapobiegawczej i przeciwepidemicznej oraz oświatowo-zdrowotnej.  
Sytuacja sanitarna powiatu czarnkowsko-trzcianeckiego w roku 2023 była dobra. Zapadalność na choroby 
zakaźne utrzymuje się na niskim poziomie, nie zanotowano również wystąpienia ognisk zatruć 
pokarmowych. Szczepienia prowadzone są zgodnie z Programem Szczepień Ochronnych i gwarantują   
w dalszym ciągu zachowanie odporności zbiorowej. Zauważa się jednak wzmożoną działalność 
przeciwników szczepień, w związku z powyższym istnieje potrzeba zintensyfikowania działań 
edukacyjnych dotyczących występowania i profilaktyki chorób zakaźnych. Zakłady pracy z roku na rok 
wyposażane są w coraz nowsze maszyny i urządzenia, a pracodawcy z coraz większą świadomością dbają o 
zdrowie zatrudnionych pracowników. Mimo tego, iż w wielu obszarach objętych nadzorem Państwowej 
Inspekcji Sanitarnej zauważa się znaczną poprawę, dużo zagadnień wymaga jeszcze zwrócenia szczególnej 
uwagi. Należy położyć nacisk na dystrybucję oraz przechowywanie szczepionek w placówkach 
podstawowej opieki zdrowotnej. Istnieje zauważalna potrzeba przeprowadzania akcji edukacyjnych 
związanych   
z problematyką zdrowotną obejmujących szeroką grupę wiekową mieszkańców powiatu czarnkowsko-
trzcianeckiego. 
 Państwowa Powiatowa Inspektor Sanitarna przekazała również kilka zdań na temat 
powszechnego programu szczepień przeciw HPV, który realizuje założenia i cele Narodowej Strategii 
Onkologicznej na lata 2020-2030.  HPV (Human Papilloma Virus) to nazwa ludzkiego wirusa brodawczaka. 
HPV odpowiada za zachorowania na raka szyjki macicy, a także inne choroby nowotworowe. W Polsce   
w powszechnym programie szczepień przeciw HPV bezpłatnie dostępne są 2 szczepionki: 2-walentana 
szczepionka Cervarix i 9-walentna szczepionka Gardasil 9. 
Powszechny program bezpłatnych szczepień przeciw HPV jest skierowany do dziewcząt i chłopców po 
ukończeniu 11 roku życia do ukończenia 14 roku życia. Szczepienia przeciw HPV w ramach 
programu podawane są w dwóch dawkach. Odstęp między tymi dawkami w programie wynosi od 6 do 12 
miesięcy. 

 Przewodniczący Rady podziękował za przedstawioną informację i zapytał, czy radni mają pytania   
w tym punkcie? 
 Pytanie zgłosiła radna Izabela Bobińska, pytając jakie roczniki podlegają szczepieniu? 
 Pani Kościelska odpowiedziała, że w roku 2023 szczepiono roczniki 2010 i 2011; w roku 2024 
planuje się szczepienia roczników 2011 i 2012. 

Więcej pytań nie zgłoszono.  

Ad.5 

Efekty realizacji projektów zewnętrznych w szkołach i placówkach oświatowych prowadzonych przez 
Powiat Czarnkowsko-Trzcianecki w latach 2019-2023. 

Przewodniczący Rady przypomniał radnym, iż materiał dotyczący efektów z realizacji projektów 
zewnętrznych w szkołach i placówkach oświatowych prowadzonych przez Powiat Czarnkowsko-
Trzcianecki w latach 2019 – 2023  radni otrzymali wraz z pozostałymi materiałami na dzisiejszą sesję. 
Temat analizowany był przez Komisję Oświaty, Kultury i Sportu w dniu 23 stycznia 2024 roku.  

W związku z tym Przewodniczący zapytał radnych, czy jest potrzeba omówienia informacji w dniu 
dzisiejszym? 

Potrzebę omówienia materiałów zgłosiła radna Izabela Bobińska.  

Przewodniczący prosił Naczelnika Wydziału Edukacji o krótką informację.  

 Naczelnik Wydziału Edukacji Pan Ryszard Jabłonowski przedstawił krótką informację, która 
stanowi załącznik nr 10 do niniejszego protokołu. W protokole z Sesji zawarto jedynie krótkie 
podsumowanie informacji. 

Rok 2019 

Programy rządowe realizowane w szkołach i placówkach oświatowych, dla których organem prowadzącym 
jest Powiat: 
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 Dotacje celowe na wyposażenie szkół w podręczniki, materiały edukacyjne i materiały 
ćwiczeniowe. Na realizację zadnia wydatkowano ogółem kwotę 21 124,64 zł. 

 „Za Życiem”. Celem Programu jest kompleksowe wsparcie dla kobiet w ciąży i ich rodzin. W 2019 
roku w Programie uczestniczyła jedna szkoła, tj. Zespół Szkół w Czarnkowie, której na mocy 
porozumienia zawartego z Ministerstwem Edukacji Narodowej, przekazano środki w wysokości 
900 zł na utrzymanie miejsca w internacie w formie odrębnego, jednoosobowego pokoju dla 
uczennicy w ciąży, zapewniając jej odpowiednie warunki pobytu do czasu urodzenia dziecka. 

 Narodowy Program Rozwoju Czytelnictwa 2.0 na lata 2019-2022”. Program mający na celu 
poprawę stanu czytelnictwa w Polsce poprzez wzmacnianie roli bibliotek publicznych, szkolnych 
i pedagogicznych jako lokalnych ośrodków życia społecznego, stanowiących centrum dostępu do 
kultury i wiedzy. W 2019 roku w programie uczestniczyła jedna szkoła, tj. Zespół Szkół 
Technicznych Trzcianka, która na podstawie zawartej umowy otrzymała dotację wysokości 
12 000,00 zł, przy założeniu zachowania 20% wkładu własnego. Na realizację zadnia 
wydatkowano ogółem kwotę 15 000,00 zł.  

 Udział w programie „Szkolny Klub Sportowy” - w ramach którego udało się uruchomić 6 grup 
zajęciowych z w-f w ramach których, w okresie od 1 lutego 2019 do 15 grudnia 2019 r., 
przeprowadzono 700 godzin sks Wartość realizacji zadania 28000 zł, w tym wkład własny powiatu 
– 2 000,00 zł. 

Rok 2020 

 Dotacje celowe na wyposażenie szkół w podręczniki, materiały edukacyjne i materiały 
ćwiczeniowe. W 2020 roku ze środków dotacji celowej z budżetu państwa na zakup 
podręczników, materiałów edukacyjnych i ćwiczeniowych dla uczniów skorzystały dwie jednostki 
oświatowe, tj. Zespół Szkół Specjalnych w Gębicach oraz Młodzieżowy Ośrodek Socjoterapii   
w Białej. Na realizację zadnia wydatkowano ogółem kwotę 19 475,61 zł. 

 Rządowy program rozwijania szkolnej infrastruktury oraz kompetencji uczniów i nauczycieli   
w zakresie technologii informacyjno-komunikacyjnych na lata 2020 – 2024 „Aktywna tablica”. Ze 
środków dotacji celowej z budżetu państwa na zakup pomocy dydaktycznych skorzystały cztery 
jednostki oświatowe. Na realizację zadnia wydatkowano ogółem kwotę 85 565,00 zł (w tym środki 
z dotacji 68 452,00 zł). 

 Rządowe wsparcie dla nauczycieli 500 zł na naukę zdalną. Na realizację zadnia wydatkowano 
ogółem kwotę 179 993,92 zł. 

 "Zdalna Szkoła - wsparcie Ogólnopolskiej Sieci Edukacyjnej w systemie kształcenia zdalnego". 
Program współfinansowany ze środków Europejskiego Funduszu Rozwoju Regionalnego           
w ramach Programu Operacyjnego Polska Cyfrowa na lata 2014-2020, Osi Priorytetowej nr I 
"Powszechny dostęp do szybkiego Internetu" działania 1. 1: "Wyeliminowanie terytorialnych 
różnic w możliwości dostępu do szerokopasmowego internetu o wysokich przepustowościach".   
W ramach projektu zakupiono 37 laptopów przekazanych do szkół prowadzących zdalną edukację 
na łączna kwotę 99 900,00 zł. 

 Program rządowy „Za Życiem”.  

 Udział w programie „Szkolny Klub Sportowy. 
Rok 2021 

 Rządowy program „Za życiem”.  

 Rządowy program „Dotacje celowe na wyposażenie szkół w podręczniki, materiały edukacyjne 
i materiały ćwiczeniowe”. W 2021 roku ze środków dotacji celowej z budżetu państwa na zakup 
podręczników, materiałów edukacyjnych i ćwiczeniowych dla uczniów skorzystały dwie jednostki 
oświatowe, tj. Zespół Szkół Specjalnych w Gębicach oraz Młodzieżowy Ośrodek Socjoterapii 
w Białej. Na realizację zadnia wydatkowano ogółem kwotę  28 895,34 zł.  

 Rządowy program rozwijania szkolnej infrastruktury oraz kompetencji uczniów i nauczycieli 
w zakresie technologii informacyjno-komunikacyjnych na lata 2020 –2024 „Aktywna tablica”. Na 
realizację zadania wydatkowano ogółem kwotę 35.000,00 zł, w tym środki z dotacji 28.000,00 zł.  

 „Laboratoria Przyszłości”. Na realizację zadnia wydatkowano ogółem kwotę  49.276,00 zł. 

 Dodatkowe zajęcia wspomagające w szkole. 

 Udział w programie „Szkolny Klub Sportowy”.  
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Rok 2022 
 Narodowy Program Rozwoju Czytelnictwa 2.0 na lata 2021-2025. Na realizację zadnia 

wydatkowano ogółem kwotę 3 750,00 zł. 
 Rządowy program „Dotacje celowe na wyposażenie szkół w podręczniki, materiały edukacyjne 

i materiały ćwiczeniowe”, polegający na zapewnienie uczniom bezpłatnego dostępu do 
podręczników, materiałów edukacyjnych lub materiałów ćwiczeniowych. 

 Rządowy program rozwijania szkolnej infrastruktury oraz kompetencji uczniów i nauczycieli 
w zakresie technologii informacyjno-komunikacyjnych na lata 2020 –2024 „Aktywna tablica”.  

 „Laboratoria Przyszłości”.  
 Przedsięwzięcie Ministra Edukacji i Nauki pn. „Poznaj Polskę”, w ramach którego szkoły mogą 

starać się o dofinansowanie wyjazdów edukacyjnych w formie wycieczek szkolnych jedno, dwu, 
trzydniowych.  Ogółem w ramach programu „Poznaj Polskę” Powiat wydatkował kwotę 43 225,69 
zł, z czego kwota wsparcia finansowego wyniosła 31 512,55 zł, natomiast finansowy wkład własny 
wniesiony do programu stanowił kwotę 11 713,14 zł. 

 Dodatkowe zajęcia specjalistyczne z zakresu pomocy psychologiczno-pedagogicznej. 
 Fundusz Pomocy na realizację dodatkowych zadań oświatowych związanych z kształceniem, 

wychowaniem i opieką nad dziećmi i uczniami będącymi obywatelami Ukrainy w związku 
z konfliktem zbrojnym na terytorium tego kraju. Powiat otrzymał w okresie od marca do końca 
grudnia 2022 r. środki finansowe w wysokości 372 265,00 zł, wykorzystane środki to kwota 
361 486,86 zł. Kwota środków niewykorzystanych w roku 2022 to 10 778,14 zł. 

 Udział w programie „Szkolny Klub Sportowy”. -  
ROK 2023 
Realizowane programy: 

 „Bon na laptopa” -  w celu udzielania wsparcia w projekcie  na zakup laptopa, nauczyciel 
otrzymuje bon w wysokości 2500 zł. Z programu w roku 2023 mogli skorzystać tylko nauczyciele 
szkół podstawowych. W naszym przypadku byli  to nauczyciele szkoły podstawowe specjalne   
w Gębicach  i w MOS  Biała. Bony na laptopy otrzymało 50 nauczycieli (  29 ze szkoły w Gębicach  
 i 21 z MOS Biała). Wartość pomocy ogółem dla nauczycieli wyniosła 125 000,00 zł. 

 „Nagrody z okazji 250-lecia Komisji   Edukacji Narodowej”.  

 „Laptop dla ucznia” z tego ogólnopolskiego programu skorzystać mogli uczniowie klas IV szkół 
podstawowych. W naszym przypadku dotyczyło to uczniów ze szkoły podstawowej  specjalnej w 
Gębicach. Z pomocy skorzystało 6 uczniów tej szkoły. 

  Udział w programie „Szkolny Klub Sportowy”.  

 Fundusz Pomocy na realizację dodatkowych zadań oświatowych związanych z kształceniem, 
wychowaniem i opieką nad dziećmi i uczniami będącymi obywatelami Ukrainy w związku 
z konfliktem zbrojnym na terytorium tego kraju. Powiat otrzymał w okresie od stycznia do końca 
grudnia 2023 r. środki finansowe w wysokości 670 519,00 zł. 

  Przedsięwzięcie Ministra Edukacji i Nauki pn. „Poznaj Polskę. 

 Narodowy Program Rozwoju Czytelnictwa 2.0 na lata 2021-2025”.  

 Rządowy program „Dotacje celowe na wyposażenie szkół w podręczniki, materiały edukacyjne 
i materiały ćwiczeniowe”. 

 Rządowy program rozwijania szkolnej infrastruktury oraz kompetencji uczniów i nauczycieli 
w zakresie technologii informacyjno-komunikacyjnych na lata 2020 –2024 „Aktywna tablica”.  

Następnie Przewodniczący prosił Naczelnika Wydziału Inwestycji i Zamówień Publicznych o krótką 
informację.  
 Naczelnik Wydziału Inwestycji i Zamówień Publicznych Pan Paweł Siemiński przedstawił krótką 
informację, która stanowi załącznik nr 11 do niniejszego protokołu. W protokole z Sesji zawarto jedynie 
podsumowanie informacji. 

I. Wartość zrealizowanych i realizowanych projektów dotyczących kapitału ludzkiego („projekty miękkie”) 
- szkoły i placówki PCT 2019-2023:  

1. Wielkopolski regionalny Program Operacyjny 2014 - 2020 – 4 025 883,65 zł, tym:  
- udział środków UE + BP = 3 628 797,64 zł,  
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- wkład własny finansowy Powiatu = 18 608,01 zł,  
- dodatkowy wkład własny finansowy Powiatu (wzrost cen sprzętów dydaktycznych) = 23 434,70 zł,  
- wkład własny PCT i Szkół niefinansowy realizowanych w ramach „wynajmu sal” oraz WRPO 2014 – 2020 

Cyfrowa Szkoła Wielkopolska@ 2020 – doposażenie szkół w pomoce i sprzęty dydaktyczne.  
2. Erasmus + - 392 407,00 EURO = 1 839 290.09 zł (przy średnim kursie euro w 2022 roku - 4,6872 zł – 

główne wydatkowanie środków).  
3. Program Wiedza Edukacja Rozwój 2014-2020 - 1 966 694,40 zł.  
4. Rządowy Program Laboratoria przyszłości – 30 000,00 zł.  
5. Narodowy Program Rozwoju Czytelnictwa 2.0 na lata 2021-2025 - 3 750,00 zł, w tym:  
- udział środków BP = 3 000,00 zł,  
- wkład własny finansowy Powiatu = 750,00 zł.  
6. Program Operacyjny Polska Cyfrowa na lata 2014-2020 – 148 320,00 zł.  
7. Ministerstwo Edukacji Narodowej - Rządowy Program Aktywna Tablica – 200 863,00 zł, w tym:  
- udział środków BP – 161 000,00 zł  
- wkład własny finansowy PCT - 39 863,00 zł.  
8. Ministerstwo Edukacji Narodowej - Program Rządowy Ministerstwa Edukacji i Nauki Poznaj Polskę –  

 49 325,61 zł, w tym:  
- udział środków BP - 36 392,46 zł  
- wkład własny finansowy PCT - 12 933,14 zł. 

II. Wartość zrealizowanych i realizowanych projektów inwestycyjnych w szkołach i placówkach PCT   
w ramach środków zewnętrznych w latach 2019 - 2025 roku /w podziale na źródła finansowania/ :  

1. Rządowy Fundusz Inwestycji Lokalnych = 1 764 323 zł.  
2. Darowizna ze Stowarzyszenia „Przyszłość Czarnkowa” reprezentowana przez Pana Paula Frise =   

1 000 000 zł.  
3. Rządowy Fundusz Polski Ład Program Inwestycji Strategicznych = 7 125 000 zł.  
4. Rządowy Program Odbudowy Zabytków = 1 220 000,00 zł.  
4. Budżet Powiatu Czarnkowsko-Trzcianeckiego (wkład własny PCT w ramach 4 inwestycji zrealizowanych 

ze środków zewnętrznych = 6 732 474,02 zł.  
RAZEM (II): 17 841 797,02 zł.  
RAZEM I + II: 26 387 257,96 zł. 

Przewodniczący Rady podziękował za przedstawioną informację i zapytał, czy radni mają pytania   
w tym punkcie? 
 Pytań nie zgłoszono.  

Na salę przybył radny Janusz Rajek. Od tego momentu w Sesji uczestniczy 19 radnych. 

Ad.6 
Podjęcie uchwał w sprawie: 

a) zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Powiatu Czarnkowsko-Trzcianeckiego na lata 
2024-2036, 

 Przewodniczący Rady zapytał, czy jest potrzeba omówienia projektu uchwały w sprawie zmiany 
Wieloletniej Prognozy Finansowej Powiatu Czarnkowsko-Trzcianeckiego na lata 2024-2036, który radni 
otrzymali drogą elektroniczną, czy radni mają pytania w tym punkcie? 

 Radni nie zgłosili potrzeby omówienia projektu uchwały, pytań także nie zgłoszono. 

 Przewodniczący Rady prosił o opinię Komisji Budżetowo-Gospodarczej na temat przedłożonych 
zmian do  Wieloletniej Prognozy Finansowej Powiatu Czarnkowsko-Trzcianeckiego na lata 2024-2036.   

 Przewodniczący Komisji Budżetowo-Gospodarczej odpowiedział, że  Komisja  jednomyślnie 
wyraziła pozytywną opinię w zakresie zmian Wieloletniej Prognozy Finansowej Powiatu Czarnkowsko-
Trzcianeckiego na lata 2024-2036, 5 głosami za, przy 5 obecnych. 

Opinia Komisji stanowi załącznik nr 12 do niniejszego protokołu.  
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 W związku z powyższym Przewodniczący Rady poddał pod głosowanie projekt uchwały                       
w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Powiatu Czarnkowsko-Trzcianeckiego na lata 2024-
2036. 

Przystąpiono do głosowania. 

W obecności 19 radnych ( nieobecni radni: Grzegorz Bogacz, Piotr Ławiński ):  

-   19 radnych głosowało za podjęciem uchwały, 
- 0 głosów przeciwnych, 
- 0 głosów wstrzymujących. 

Imienny wykaz głosowania stanowi załącznik nr 13 do niniejszego protokołu. 

Uchwała Nr LVIII/360/2024  w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Powiatu Czarnkowsko-
Trzcianeckiego na lata 2024-2036 została podjęta i stanowi załącznik nr 14 do niniejszego protokołu. 

b) zmiany uchwały budżetowej powiatu na 2023 rok, 

 Przewodniczący Rady zapytał, czy jest potrzeba omówienia projektu uchwały w sprawie zmiany 
uchwały budżetowej powiatu na 2024 rok, który radni otrzymali drogą elektroniczną, czy radni mają 
pytania  w tym punkcie? 

 Radni nie zgłosili potrzeby omówienia projektu uchwały, pytań także nie zgłoszono.  

 Przewodniczący Rady prosił o opinię Komisji Budżetowo-Gospodarczej na temat przedłożonych 
zmian do uchwały budżetowej powiatu na 2024 rok.    

 Przewodniczący Komisji Budżetowo-Gospodarczej odpowiedział, że  Komisja wyraziła pozytywną 
opinię w zakresie zmian do uchwały budżetowej powiatu na 2024 rok, 5 głosami za, przy 5 obecnych. 

Opinia Komisji stanowi załącznik nr 15 do niniejszego protokołu.  

 W związku z powyższym Przewodniczący Rady poddał pod głosowanie projekt uchwały                       
w sprawie zmiany uchwały budżetowej powiatu na 2024 rok. 

Przystąpiono do głosowania. 

W obecności 19 radnych ( nieobecni radni: Grzegorz Bogacz, Piotr Ławiński):  

-  19 radnych głosowało za podjęciem uchwały, 

-   0 głosów przeciwnych, 

-   0 głosów wstrzymujących. 

Imienny wykaz głosowania stanowi załącznik nr 16 do niniejszego protokołu.  

Uchwała Nr LVIII/361/2024  w sprawie zmiany uchwały budżetowej powiatu na 2024 rok  została podjęta    
i stanowi załącznik nr 17 do niniejszego protokołu. 

c) zmiany uchwały w sprawie emisji obligacji komunalnych oraz zasad ich zbywania, 
nabywania i wykupu, 

 Przewodniczący Rady zapytał, czy jest potrzeba omówienia projektu uchwały w sprawie zmiany 
uchwały w sprawie emisji obligacji komunalnych oraz zasad ich zbywania, nabywania i wykupu, który radni 
otrzymali drogą elektroniczną, czy radni mają pytania  w tym punkcie? 

 Radni nie zgłosili potrzeby omówienia projektu uchwały, pytań także nie zgłoszono.  

 Przewodniczący Rady prosił o opinię Komisji Budżetowo-Gospodarczej na temat proponowanej 
uchwały.    

 Przewodniczący Komisji Budżetowo-Gospodarczej odpowiedział, że Komisja pozytywnie 
zaopiniowała projekt uchwały dotyczący emisji obligacji. 

 W związku z powyższym Przewodniczący Rady poddał pod głosowanie projekt uchwały                       
w sprawie zmiany uchwały w sprawie emisji obligacji komunalnych oraz zasad ich zbywania, nabywania   
i wykupu. 

Przystąpiono do głosowania. 
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W obecności 19 radnych ( nieobecni radni: Grzegorz Bogacz, Piotr Ławiński):  

-  19 radnych głosowało za podjęciem uchwały, 

-   0 głosów przeciwnych, 

-   0 głosów wstrzymujących. 

Imienny wykaz głosowania stanowi załącznik nr 18 do niniejszego protokołu.  

Uchwała Nr LVIII/362/2024  w sprawie zmiany uchwały w sprawie emisji obligacji komunalnych oraz 
zasad ich zbywania, nabywania i wykupu została podjęta i stanowi załącznik nr 19 do niniejszego 
protokołu. 

d) przyjęcia zadania z zakresu administracji rządowej w ramach kwalifikacji wojskowej w  
2024 roku, 

 Przewodniczący Rady zapytał, czy jest potrzeba omówienia projektu uchwały w sprawie przyjęcia 
zadania z zakresu administracji rządowej w ramach kwalifikacji wojskowej w  2024 roku, który radni 
otrzymali drogą elektroniczną, czy radni mają pytania  w tym punkcie? 

 Radni nie zgłosili potrzeby omówienia projektu uchwały, pytań także nie zgłoszono.  

 W związku z powyższym Przewodniczący Rady poddał pod głosowanie projekt uchwały                       
w sprawie przyjęcia zadania z zakresu administracji rządowej w ramach kwalifikacji wojskowej w  2024 
roku. 

Przystąpiono do głosowania. 

W obecności 19 radnych ( nieobecni radni: Grzegorz Bogacz, Piotr Ławiński ): 

-  19 radnych głosowało za podjęciem uchwały, 

-   0 głosów przeciwnych, 

-   0 głosów wstrzymujących. 

Imienny wykaz głosowania stanowi załącznik nr 20 do niniejszego protokołu.  

Uchwała Nr LVIII/363/2024 w sprawie przyjęcia zadania z zakresu administracji rządowej w ramach 
kwalifikacji wojskowej w  2024 roku została podjęta i stanowi załącznik nr 21 do niniejszego protokołu. 

e) wyrażenia zgody na zawarcie umów o świadczenie usług w zakresie publicznego 
transportu zbiorowego, 

 Przewodniczący Rady zapytał, czy jest potrzeba omówienia projektu uchwały w sprawie 
wyrażenia zgody na zawarcie umów o świadczenie usług w zakresie publicznego transportu zbiorowego, 
który radni otrzymali drogą elektroniczną, czy radni mają pytania w tym punkcie? 

 Radni nie zgłosili potrzeby omówienia projektu uchwały, pytań także nie zgłoszono.  

 W związku z powyższym Przewodniczący Rady poddał pod głosowanie projekt uchwały                       
w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie umów o świadczenie usług w zakresie publicznego transportu 
zbiorowego.  

Przystąpiono do głosowania. 

W obecności 19 radnych ( nieobecni radni: Grzegorz Bogacz, Piotr Ławiński ):  

-  19 radnych głosowało za podjęciem uchwały, 

-   0 głosów przeciwnych, 

-   0 głosów wstrzymujących. 

Imienny wykaz głosowania stanowi załącznik nr 22 do niniejszego protokołu.  

Uchwała Nr LVIII/364/2024 w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie umów o świadczenie usług w zakresie 
publicznego transportu zbiorowego została podjęta i stanowi załącznik nr 23 do niniejszego protokołu. 

Ad.4 

Sprawozdanie Starosty z pracy Zarządu Powiatu między Sesjami.  

Informacja pisemna Starosty z pracy Zarządu Powiatu między LII a LIII Sesją Rady Powiatu 
Czarnkowsko – Trzcianeckiego stanowi załącznik nr 24 do niniejszego protokołu. 



9 

 

Starosta Feliks Łaszcz uzupełnił informację pisemną o posiedzenie Zarządu Powiatu, które miało 
miejsce w dniu 25 stycznia 2024 r.  

W sprawach z zakresu edukacji Zarząd rozpatrzył: 

1) wniosek Dyrektora Zespołu Szkół w Czarnkowie o sfinansowanie remontu 3 sanitariatów   
w budynku po byłym CKZ, 

Na to zadanie trzeba było zabezpieczyć 140 – 150 tys. zł i te pieniądze Zarząd zabezpieczył. Zamiarem 
szkoły jest stworzenie bardzo nowoczesnych pracowni, mówimy tutaj o pracowniach: tokarni i spawalni. 
W tym uczestniczyć mają również zakłady pracy, które na terenie naszego powiatu występują i taki zamiar 
mają. Oczywiście ten zamiar nie jest bezinteresowny dla nich, ponieważ tam by się kształciła odpowiednia 
kadra pracownicza, która zasilić może w przyszłości te zakłady pracy. To jest słuszny kierunek, trudno 
przejść obok nie interesując się tym. Tematem zainteresowany jest również darczyńca Pan Frise, który 
chce utworzenie pracowni dofinansować. Przy tych nowoczesnych pracowniach brakuje drobnego 
szczegółu takiego jak poprawa sanitariatów. Te istniejące sanitariaty są w bardzo złym stanie i na to 
pieniądze muszą się znaleźć i jak wyżej Starosta wspomniał, Zarząd te pieniądze zabezpieczył.  

2) wniosek Dyrektora Zespołu Szkół w Trzciance o sfinansowanie remontu kabin prysznicowych   
w budynku internatu, 

Wniosek rozpatrzono pozytywnie. 
3) zapoznano się z szacunkową kalkulacją robót wymiany instalacji elektrycznej i teletechnicznej 

w budynku internatu Zespołu Szkół w Trzciance, 
Na ZS w Trzciance udało się pozyskać pieniądze zewnętrzne w wysokości około 5 mln zł, przy 15% udziale 
własnym. Inwestycja wykonywana jest na trzech budynkach: budynku szkoły, budynku internatu   
i budynku sali sportowej. Będzie to dobrze zrobione, ładnie to będzie wyglądało i odtworzone zostanie 
zgodnie z rysem historycznym. Podczas prac pojawił się problem tzw. „słynnej belki”, która podtrzymuje 
strop dachu budynku szkoły, którą trzeba zabezpieczyć i co kosztuje dodatkowe 150 tys. zł. Na to 
pieniądze trzeba wydać i to musi być zrobione. Dodatkowe pieniądze trzeba było zabezpieczyć na 
wymianę instalacji elektrycznej i teletechnicznej, która jest w stanie tragicznym, w budynku internatu 
Zespołu Szkół w Trzciance, na pierwszym i drugim piętrze oraz na korytarzach. Na to zadanie 
zabezpieczono 250 tys. zł.  

4) wniosek Dyrektora Liceum Ogólnokształcącego w Trzciance o sfinansowanie remontu pokrycia 
dachowego na budynku szkoły -  temat odłożono w czasie, 

5) powrót do wniosku Dyrektora Zespołu Szkół w Krzyżu Wlkp. dot. przyznania środków na 
naprawę dachu budynku głównego szkoły – temat odłożono w czasie.   

Ponadto Zarząd: 
- rozpatrzył kilka drobnych spraw z zakresu gospodarowania mieniem powiatu; 
- rozpatrzył wniosek Komendanta Powiatowego Policji w Czarnkowie o przeznaczenie niewydatkowanych 

środków z roku ubiegłego na zakup radiowozu w roku bieżącym; 
- podjął uchwałę zmieniającej uchwałę budżetową powiatu na 2024 rok; 
- zapoznał się z wynikami kontroli przeprowadzonej w DPS w Trzciance. Była to rutynowa kontrola. Nie ma 

tam sytuacji, które mogłyby kogokolwiek z nas niepokoić.  

Ze spraw różnych Starosta poinformował radnych, iż ogłoszony został przetarg na chodnik   
w Romanowie Dolnym, na dwa etapy. Otwarcie ofert ma nastąpić w dniu 8 lutego br. Jeśli chodzi o 
powiatowy publiczny transport zbiorowy, to ze strony Powiatu podpisane zostały umowy w tym zakresie. 
Powiat Czarnkowsko-Trzcianecki jest 4 na liście, co do wielkości pozyskanych pieniędzy na to 
przedsięwzięcie. Transport publiczny w naszym powiecie to jest 3 mln zł, z czego 2.400 tys. zł to pieniądze 
od Wojewody, reszta to składka samorządów gminnych i powiatowego, plus to co wypracują firmy 
transportowe. Ustalona została data i miejsce dożynek powiatowych. Dożynki powiatowo-gminne 
planowane są na dzień 1 września br. w Wieleniu. 

Przewodniczący Rady zapytał, czy radni mają pytania do Pana Starosty? 

Pytań nie zgłoszono.  
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Ad.8 

Sprawozdanie Przewodniczących Komisji z prac Komisji miedzy Sesjami. 

Komisja Budżetowo-Gospodarcza spotkała się na posiedzeniu w dniu dzisiejszym, na którym 
omówiła i pozytywnie zaopiniowała zamiany wieloletniej prognozy finansowej na lata 2024-2036 i zmiany 
do uchwały budżetowej powiatu na 2024 rok.  

Komisja Rewizyjna obradowała wspólnie z Komisją Zdrowia i Spraw Społecznych w dniu 23 
stycznia br. Na posiedzeniu Komisji Powiatowy Inspektor Sanitarny przedstawił informację na temat 
aktualnej  sytuacji zdrowotnej mieszkańców powiatu, zagrożeń epidemiologicznych, szczepień oraz 
przedstawił plany i perspektywy działań zdrowotnych w 2024 roku.  

 Komisja Rolnictwa, Środowiska, Infrastruktury i Bezpieczeństwa spotkała się w dniu dzisiejszym, 
zapoznała się z ze sprawozdaniem z działalności spółek wodnych w 2023 roku oraz sprawozdaniem z pracy 
Wydziału Ochrony Środowiska, Rolnictwa i Leśnictwa Starostwa Powiatowego w Czarnkowie w 2023 roku. 

Komisja Oświaty, Kultury i Sportu  spotkała się w dniu 23 stycznia 2023 r. Tematem posiedzenia 
Komisji były efekty realizacji projektów zewnętrznych w szkołach i placówkach oświatowych w latach 2019 
– 2023.  

Komisja Zdrowia i Spraw Społecznych spotkała się wspólnie z Komisją Rewizyjną, o czym była 
mowa wyżej.  

Komisja Skarg, Wniosków i Petycji w miesiącu styczniu br. nie obradowała.  

Przewodniczący Rady zapytał, czy radni mają pytania do Przewodniczących Komisji? 

 Pytań nie zgłoszono. 

Ad.9 

Interpelacje radnych.  

Przewodniczący Rady zapytał, czy ktoś z radnych chce zabrać głos w tym punkcie składając 
interpelację? 

Radny Bogdan Tomaszewski złożył interpelację w sprawie zabezpieczenia niebezpiecznego 
miejsca przy drodze wojewódzkiej Czarnków-Trzcianka. Niebezpieczne miejsce: Kuźnica Czarnkowska przy 
wjeździe do sklepu Dino – prawa strona od Trzcianki, przed krzyżem i ulicą do cmentarza. 

Treść interpelacji stanowi załącznik nr 25 do niniejszego protokołu. 

Radna Izabela Bobińska złożyła interpelację w formie zapytania, na jakim etapie jest sprawa 
nielegalnego wysypiska śmieci w miejscowości Sarbka.  

Treść interpelacji stanowi załącznik nr 26 do niniejszego protokołu. 

Ad.10 

Wolne głosy i zapytania radnych. 

 Przewodniczący Rady zapytał, czy ktoś z radnych chce zabrać głos w tym punkcie, czy radni mają 
wolne głosy i zapytania? 

Radny Janusz Rajek złożył wniosek w sprawie przeglądu dróg powiatowych pod kątem tworzących 
się ubytków ( dziur ) w jezdni na terenie gminy Lubasz i gminy Połajewo. Prosił, aby szczególną uwagę 
zwrócić na jezdnię w miejscowości Boruszyn w okolicach sali wiejskiej. 

Treść wniosku stanowi załącznik nr 27 do niniejszego protokołu. 

Radny Marek Helak zapytał, czy ktoś był w Rosku na ulicy Dworcowej z Rejonu Dróg. 

Starosta odpowiedział, że nie. 

Przewodniczący Rady, w imieniu  mieszkańców wsi Romanowo Górne złożył zapytanie   
o odtworzenie chodnika po okablowaniu inwestycji wiatrakowej. Wykonawca odtworzył chodnik na 
odcinkach, na których kład kable, w związku z czym część chodnika pozostała w starych płytkach, część 
jest odtworzona w nowym polbruku.  



11 

 

Treść zapytania stanowi załącznik nr 28 do niniejszego protokołu. 

Ad.11 

Sprawy różne. 
 Przewodniczący Rady poinformował radnych, że w związku z kończącą się kadencją, w tym roku 
radni zobowiązani są do złożenia oświadczeń majątkowych w dwóch terminach. Pierwsze oświadczenie 
należy złożyć na 2 miesiące przed końcem kadencji, czyli w dniu 29 lutego 2024 r. wg. stanu na dzień 29 
lutego 2024 r., czyli tak naprawdę jest jeden dzień na wypełnienie i złożenie oświadczenia. Drugie 
oświadczenie, za rok 2023 należy złożyć do 30 kwietnia 2024 r. wg. stanu na dzień 31 grudnia 2023 r.  
 Przewodniczący Rady zaprosił radnych na obchody 105. Rocznicy Wyzwolenia Czarnkowa w czasie 
Zwycięskiego Powstania Wielkopolskiego, które odbędą się dnia 08 lutego 2024 r. o godz. 12.00 na Placu 
Wolności w Czarnkowie. 

Ad.12 

Zakończenie Sesji. 

W związku z wyczerpaniem porządku LVIII Sesji Rady Przewodniczący Rady Powiatu zamknął 
obrady o godz. 14.30, dziękując radnym za przybycie i udział w Sesji.  

Na tym protokół zakończono.  

Protokołowała: 
Małgorzata Pompała          


